

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

Handläggare
Svante Wikner/Anders Åkre

Närvarande

Thomas Agrell, Sydved
Roger Andersson, Södra Skog
Anders Berggren, Mellanskog
Jan Byström, SCA
Lennart Stenquist, Stora Enso
Patrick Bäckström, Sveaskog
Lars Björklund, SDC/VMU
Mattias Forsberg, Sveaskog
Håkan Rönnbäck, SDC/VMK
Birger Risberg, VMF Nord
Mattias Thafvelin, SDC
Svante Wikner, SDC
Anders Svensson, VMF Syd
Stig Jonsson, BillerudKorsnäs
Jim Salvin, Norrskog (suppl för Mats Boström)
Per-Arne Nordholts, Såg i Syd (suppl för Anders Kalén)
Kjell Johansson, Moelven Skog (suppl för Mats Goop)
Anders Åkre, SDC

Ej närvarande

Lars Svensson, Rödins Trä
Lars Persson, SDC
Mikael Norberg, E.O.n
Anders Kalén, Wallnäs
Mats Goop, Weda Skog
Mats Boström, Norra Skogsägarna
Katarina Mowitz, VMF Qbera

Protokoll RMR

Datum 2018-03-02
Tid Kl. 09:30 – 12:00
Plats Skype

1 Mötets öppnande

Ordföranden Patrick Bäckström hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. Anders Åkre deltar som ersättare för Lars Persson.

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

2 Val av justerare

Justerare ska ha protokollet inom fem arbetsdagar. Protokollet anses därefter vara justerat efter tio dagar även om inget svar kommit.

Beslut: Anders Berggren och Lennart Stenquist valdes att jämte ordförande Patrick Bäckström justera dagens protokoll.

3 Fastställande av agenda

Beslut: Agendan fastställdes med nedanstående förändringar

Punkt 7 dras av Svante W istället för Magnus H.
Punkt 8 utgår pga sjukdom.
Punkt 10 och 11 byter plats i mötesordningen.
Två övriga frågor har inkommit;
Övrig fråga 1 Skrivelse från RGN till SDC
Övrig fråga 2 Skrivelse från skogsägarföreningar

4 Föregående protokoll

Punkt 10: *Fjärrmätning – tillgång/behörighet till bilder.* Vid förra mötet gav RMR uppdrag till VD – gruppen att ta fram ett förslag på hur frågan ska hanteras vidare. VD-gruppen har tagit fram ett förslag och menar att detta bäst diskuteras på ett fysiskt möte. Punkten tas till agendan för nästa möte.

Beslut: Med dessa ändringar/tillägg fastställdes föregående protokoll.

5 Klassning av massaved i prima/sekunda

Lars B föredrog kortfattat den 40-sidiga rapport som skickats ut inför mötet. Han beskrev också vissa tillägg som gjorts efter utskicket till RMR. Bland annat rörande principer, och inledande resultat, kring hur man kan beräkna priser för att få en prisneutral övergång. Vidare påpekades att en djupare utredning kring rötbedömning behöver göras, samt att den nuvarande kontrollprincipen med stockmätning kan ifrågasättas.

VD-gruppen hade inför mötet skickat rekommendationer att ha en ytterligare förankringsrunda med VMFs styrelser innan slutligt beslut tas.

Mellanskog, Norrskog och Norra Skogsägarna hade inför mötet skickat synpunkter på förslaget. De skriver ”Vi är generellt mycket positiva till det nya förslaget avseende Prima/Sekunda. Då förslaget innebär en stor förändring av svensk massavedsmätning efterfrågar vi ett mer komplett beslutsunderlag och vi har ett par frågor som bör hanteras inför

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

införande av nya bestämmelser.” Skrivelsen finns på rådets sharepoint. Beslut tas inte utan ett färdigt paket att ta ställning till.

Tidsplan för införande av prima-sekunda											
	2018							2018		2019	
	jan	feb	mar	apr	maj	juni	juli	aug		aug	
Studier och utveckling											
Parallellklassning, underlag för prisneutral övergång											
Kompletterande utredning om rötbedömning											
Utredning "Kollektiv för begränsad population"											
Kontrollredovisningen via KAPP/KUPP, utredning											
Redovisning i VIOL3											
Sammanfattande rapport			Prel		Slut						
Förankring, beslut, införande											
Godkännande av VMF-styrelser											
RMR			2/3		23/5						
VMK-nämnd			12/3	26/4							
Beslut i SDC-styrelse i juni, godkänd mättningsinstruktion							SDC				
Info från VMU, VMF, företagen							Info för skoglig allmänhet				
Utökad försöksverksamhet första halvåret 2018											
Stegvis införande från hösten 2018											
Bortre gräns för nuvarande system med nettoomräkning											

Tillägg under studier och utveckling: Travvis kontrollmätning

Beslut: RMR beslöt att förnya det inriktningsbeslut rörande införande av kvalitetsklassning i prima-sekunda som tidigare tagits. RMR tillstyrkte VD-gruppens förslag att ha en ytterligare förankringsrunda med VMFs styrelser innan slutligt beslut tas. RMR önskar ha det kompletterade beslutsunderlaget (främst med avseende på dubbelklassat, rötbedömning och kontrollprinciper) till nästa möte, dvs 23 maj. Resultat som framkommer innan dess ska fortlöpande skickas till RMRs ledamöter. Ovanstående tidsplan gäller därmed tills vidare.

6 Effektmål för prioritering av utveckling

VD-gruppen har tillsammans med VMFs och SDCs ordföranden tagit fram ett antal övergripande effektmål som stöd för styrning och prioritering av utvecklingen inom mätning/redovisning. Målen kan ses som en konkretisering av den ”gemensamma målbild” som tidigare tagits fram för VMF och SDC. Tanken är att de utvecklingsprojekt som startar ska stödja ett eller helst flera effektmål.

De föreslagna effektmålen finns beskrivna i mötesbilagan *Effektmål för prioritering av utveckling* som finns på rådets sharepoint.

Ordförandes sammanfattning: RMR tycker att detta är ett bra initiativ.

7 Fjärrmätning – Pågående/Kommande utvecklingssteg

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

Pågående utveckling kopplat till fjärrmätning är:

- Transportörsavlämning vid fjärrmätning
 - **Status:** Utveckling gjord och tester pågår inför release 2018.R1. När det har levererats ska cirkulär formuleras och utbildning genomföras.
- Automatisk volymmätning CIND
 - **Status:** Arbetet pågår koordineras i en funktionalitetsgrupp inom processen Samordnat arbetssätt för att säkerställa att mätteknik, mätning utförande, kontrollrutiner och applikationsutveckling går i takt
- Fjärrövervakning av flisleveranser
 - **Status:** Utveckling gjord och tester pågår inför release 2018.R1. När det har levererats ska cirkulär formuleras och utbildning genomföras.

Mötet efterlyser information om hur projektet fortlöper.

Beslut: Svante tar med sig frågan och ber projektet informera intressenterna om progressen.

8 Forest Storm

Punkten utgår på grund av sjukdom.

9 Referensgrupp Redovisning

Anders Å informerade om förnyelsens referensgrupp för råvaruredovisning.

10 VMK Beslutspunkt

Kontroll av automatisk mätning av sågtimmerstocks (tall och gran) fastvolym

Förslaget på kontrollanvisning har skickats ut inför mötet. Några mindre ändringar kommer att göras i förslaget som planeras att antas av VMK-nämnden den 26 april.

”Kontroll av automatisk mätning av sågtimmerstocks (tall och gran) fastvolym” ska behandlas av VMK-nämnden 13 mars. Kontrollanvisningen avser volym och ska tillämpas på mätramar som är godkända för längd- och toppdiametermätning.

Anvisningen ska tillämpas för all fub-mätning, dvs även sektionmätning. Kravet avseende rotdiameter är borttaget.

Beslut: RMR tillstyrker den nya skrivningen av kontrollanvisningen enligt utskickat förslag på kontroll av automatisk mätning av sågtimmerstocks (tall och gran) fastvolym.

11 VMU Beslutspunkt

11.1 Ny topprotmätning för sågtimmer

Inför mötet var tre dokument utskickade

- VMU-rapport ”Toppotmätning anpassad för sågbara sortiment av tall och gran”
- Mätninginstruktion ”Mätning av stocks volym under bark”. Instruktionen inkluderade den nya metoden för toppotmätning

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

- Kontrollanvisning ”Kontroll av automatisk mätning av sågtimmerstocks (tall och gran) fastvolym”

Beslut: RMR godkände rapporten som underlag för den nya mätmetoden. RMR rekommenderade SDC:s styrelse att godkänna den nya mättingsinstruktionen på mötet i maj. RMR tillstyrkte de principer för kontroll som beskrivs i kontrollanvisningen (kontrollanvisningar ska godkännas av VMK-nämnden).

12 Information från VMU

12.1 Xylometermätning – nytt VMU-projekt

Lars B föredrog konceptet Xylometermätning. De inledande försöken ser mycket bra ut. Om denna aktivitet ska startas är det ett tillägg till VMUs/SDCs verksamhetsplan. Mötet anser att underlaget för eventuellt beslut i frågan inte är tillräckligt.

Massavedskommittén finner förslaget intressant men anser att ett bättre beslutsunderlag måste tas fram.

Beslut: Lars B får i uppdrag att sammanställa material till nästa möte.

12.2 Kommittéerna

12.2.1 Sågtimmerkommittén

- Sågtimmerfub i mätram
- Beaktande av virkesfel vid kvalitetsbestämning av sågtimmer – rapportutkast
- Tankar kring nästa generation klassningssystem
- (Semi)automatisk klassning – nu kommer tomograferna
- Noggrannare längdmätning - lägesrapport
- Formler och beräkningar i VIOL 3. Moduler, övermål etc

12.2.2 Massavedskommittén

- **Klassning i prima-sekunda**
- Xylometermätning. Ska SCAs projekt bli ett nationellt VMU-projekt?
- Mindiameter 3 cm för massaved
- Status avseende Bildmätning-fjärrmätning-CIND-Mabema
- Övervakning c-flis-mätning
- Fördelning på träslag eller dimension vid travmätning. Redovisning av kontrollresultat

12.2.3 Biobränslekommittén

- Sammanfattning av POB-seminariet 21 november
- Standardskopa för grothlis
- PENG-analys (uppgift från RMR)
- Fraktionsbestämning
- Mantex – mätare för torrhalt, askhalt, energivärde

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

- Radarbolaget – torrhaltsmätare
- SKS tillsyn – finns något att berätta
- Skäpparegister

12.3 Formelsamling och omvandlingstal för VIOL 3

Som en del av dokumentationen till VIOL 3 samlar VMU ihop alla formler/beräkningar (inklusive omvandlingstal) i en formelsamling. Återkommer vid nästa RMR i frågan.

13 Information från VMK

13.1 Övervakning av lossning av stickprovs- och kontrolltravar samt transportörsinstruktioner

Punkten utgår pga tidsbrist.

13.2 Kontrollkommissionens verksamhet 2017

Punkten utgår pga tidsbrist.

13.3 Typgodkända mätningssapplikationer senaste 6 månaderna

Punkten utgår pga tidsbrist.

13.4 Pågående arbete med typgodkännanden

Punkten utgår pga tidsbrist.

14 Övriga frågor

14.1 Skrivelse från RGN

RGN har inkommit med en skrivelse angående krav på att VIOL 3 rörande:

- Hantering av omkodning för sågtimmer tall
- Behörighet till affärsvillkor

SDC har svarat RGN avseende båda punkterna:

- VIOL 3 kommer att ha stöd för att hantera omklassning som har en bred regional förankring.
- Endast det mätande företaget (som också sätter upp villkoren i systemet) har behörighet till affärsvisa överenskommelser i VIOL3

Skrivelsen finns på rådets sharepoint.

14.2 Skrivelse från skogsägarföreningar

Avhandlad under punkt 5 ovan.

Skrivelsen finns på rådets sharepoint.

Protokoll

Mötesdatum
2018-03-02

15 Kommande möten

23-24 maj kl 10:00 – 13:00	Gemensamt+RMR, Quality hotel Arlandastad
24 September kl 09:30-16:00	RMR, Sky City Arlanda
20 - 21 november kl 10:00 – 13:00	Gemensamt+RMR, Krusenbergs herrgård

Vid protokollet:

Svante Wikner/Anders Åkre

Justerat:

Patrick Bäckström

Anders Berggren

Lennart Stenquist